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Van, ami szabad szemmel is 
látszik: épül a Sashalmi piac, 
épül a Sashalmi sétány folyta-
tása, és alaposan fel lett túrva 
a Havashalom park. De, hogy a 
Sashalmi Városközpont Rekonst-
rukciója nevet viselő projekt ép-
pen melyik szakaszában tart, 
arról az önkormányzat egy infor-
mációs pont létrehozásával kí-
vánt gondoskodni. A létesítményt 
a Sashalmi sétány és a Margit 
utca találkozásánál hozták lét-
re. Gyakorlatilag azon a ponton, 
ahol a HÉV-sínek maradványai 
még nem régen láthatóak voltak. 
A helyszín egyben stratégiai je-
lentőségű: innen ugyanis jól lát-
ható a piac és a sétány felújítása, 
az információs pontot pedig a pi-
acra érkezők többsége érinti, és 
a parkolókból jövet vagy menet a 
kíváncsiságát majd könnyedén ki 
is elégítheti.

Az információs pont nem mel-
lesleg a közel 1,7 milliárd forintos 
beruházásnak is kötelező eleme. 
Az unió szerint ugyanis minden 
ilyen jellegű beruházás esetében 
biztosítani kell a projekt nyilvá-
nosságát. Az új információs pont 

Kommunikációs pavilon a piacon

Magyarország legrangosabb focitornáját rendezheti a Kertváros

Mérleget vont a Kertvárosi Vívó SEA kerületben egyre többen 
szeretik a kávét. No, nem éppen a 
csészében gőzölgő fekete löttyre 
gondolunk, hanem a másfél éve 
alakult KVSE-re. A Kertvárosi Ví-
vó Sport Egyesület ugyanis eny-
nyi idő alatt alaposan megvetette 
a lábát a XVI. kerületben, és ma 
már ott tart, hogy a hazai vívóver-
senyeken is egyre többször és 
egyre nagyobb létszámban rek-
lámozza a névadó városrészt.

A Decsi István vívóedző (2009-
ben az év edzője volt) alapította 
klub június 12-én tartotta év végi 
rendezvényét. A mester úgy gon-
dolta, hogy az évzáró egyben 
egy képesítő vizsga is legyen. A 
vívósportban régen nagy hagyo-
mánya volt annak, hogy csak az 
kaphatott versenyengedélyt, aki 
az elméleti és technikai vizsgán 
is megfelelt. A KVSE június 19-i 
rendezvényén 77 gyerek vizsgá-
zott. Egy részük csak lábgyakor-
latokból (ők ugyanis még csak 
néhány hónapja ismerkednek a 
vívással), egy másik csoport az 
úgynevezett kéz- és láb koordi-
nációjából, a legrégebb óta vívók 
pedig már a vívótudásból is. Az 
eseményre a Móra Ferenc Általá-
nos Iskola tornatermében került 
sor. Ez ugyanis a KVSE egyik leg-
főbb kerületi bázisa. A vívóklub 
ezen kívül még számos iskolában 
– az Aranyban, a Batthyányban, 
a Táncsicsban, a Jókaiban és a 
Szent-Györgyiben – is jelen van. 
A klub első leigazolt versenyzője 
még 2008. őszén mindjárt egy 
nagyágyú, a tavalyi esztendőben 
az év vívójának választott Decsi 

Tamás világbajnok kardvívó volt. 
Azóta az egyesület néhány fel-
nőtt vívóval is kiegészült, így a 
KVSE a 2009-es országos baj-
nokságon története során első íz-
ben már egy csapatot is ki tudott 
állítani. A klubvezetés elsődleges 
szándéka az utánpótlás-nevelés, 
és ezt a célját egyelőre meg is 
tudja valósítani. Ahogy az a júni-
us 12-i évzárón is kiderült, a fent 
említett iskolákban vívni kezdett 
tanulókból nemrég 27 gyereket 
igazolt le az egyesület. Ezeket a 
vívópalántákat pedig már be is 
dobták a mélyvízbe. A 27 leiga-
zolt gyerek ugyanis két fegyver-
nemet, a kardvívást és a párbaj-
tőrvívást képviselik. Az előbbiek 
már túl vannak a debütáláson, 

a Nagykanizsán megrendezett 
korosztályos országos bajnoksá-
gon mindjárt egy egyéni döntős 
helyezést sikerült szerezniük. A 
párbajtőrözők számára pedig az 
évzárót követő napon (június 13-
án) kezdődő keszthelyi országos 
bajnokság ad alkalmat a bizonyí-
tásra.

A KVSE évzáróján a levizsgá-
zott 77 gyerek egyaránt okleve-
let kapott. A csoportok legjobb-
jainak, illetve a 2009/2010-es 
szezon legjobb utánpótláskorú 
vívójának választott Tóth Panná-
nak Kovács Raymund alpolgár-
mester és Zsinka László, az ön-
kormányzat Kulturális és Sport 
Bizottságának az elnöke adták át 
az elismeréseket. (M)

Szatmáry Kristóf ed-
digi elfoglaltságai mellé 
nemrégiben egy újabb 
fontos szerepet is felvál-
lalt. A Budapesti Keres-
kedelmi és Iparkamara 
elnöke, országgyűlési 
képviselő, a XVI. kerület 
önkormányzati testüle-
tében Sashalom képvi-
selője április elsejétől 
a Magyar Asztalitenisz 
Szövetség elnöke lett. A szö-
vetség március 31-én tartotta a 
tisztújító közgyűlését. Benedek 
Fülöp korábbi elnök már előre je-
lezte, hogy nem tudná vállalni az 
újabb megbízatást, ezért biztos 
volt, hogy változás lesz a hazai 
asztalitenisz sport irányításában. 
A közgyűlés aztán egyhangúlag 
választotta meg a BKIK elnökét. 
Szatmáry Kristóf fontosnak tar-
totta kihangsúlyozni, hogy az új 
feladatot társadalmi munkában 
végzi majd. Ígéretet tett rá, hogy 
mindent meg kíván tenni a sport-
ág népszerűsítése, és az eddigi 
támogatási rendszer bővítése ér-
dekében.

A tisztújító közgyűlést köve-
tően, alig két hónapra került sor 
a sportág egyik legfontosabb 
eseményére, a moszkvai csapat 
világbajnokságra. A mezőnyben 
mind a női, mind pedig a fér-
fi csapatunk ott volt, de amíg a
gyengébbik nemben a mezőny 
első feléhez tartoztunk, addig a 
férfiak a világranglistás helyezé-
sek alapján éppen csak befértek 
az 1-es divízióba. Aztán olyan 
történt, amire az asztalitenisz 
sportágban 1983 óta nem volt 
példa: a fiatal magyar férfiválo-
gatott egészen a negyeddöntőig 
menetelt. A női válogatott is hoz-
ta a papírformát, 81 csapatból 
végül a 7. lett, míg a férfiak 108
gárda közül a 8. helyet szerezték 
meg. A példátlan siker a játéko-
sok világranglistás helyezését 
is javította. A nőknél hárman is, 
Tóth Kirsztina (25.), Lovas Petra 
(47.) és Póta Georgina (49.) is be-
került a legjobb 50-be, míg a fér-
fiaknál a két moszkvai hős közül
a 23 éves Jakab János a 69., a 18 
esztendős Kosiba Dániel pedig a 
79. helyre ugrott. (Asztalitenisz-
ben ugyanolyan nehéz előrébb 
kerülni a világranglistán, mint a 
teniszben.)

Kiválóan mutatkozott be az új elnök

Szatmáry Kristóf, a MOATSZ 
nemrégiben megválasztott elnö-
ke úgy fogalmazott: hogy ő és 
az elnökség tagjai mindent elkö-
vetnek, hogy ezek a kiváló ered-
mények a jövőben is megismét-
lődhessenek, illetve még jobbak 
legyenek.

– Kicsit úgy érzem magam, 
mint aki jókor volt jó helyen, hi-
szen csak most érkeztem, és 
máris ilyen kimagasló teljesít-
ményt nyújtottak a játékosok 
– mondta. – A tervekkel kapcso-
latban azt mondhatom: az él-
sportot tekintve soha rosszabb 
folytatást, a tömegsportot és az 
utánpótlást pedig megpróbáljuk 
minél jobban megerősíteni, hogy 
a jó szerepléssel a jövőben se le-
gyünk adósak.

Juhos József, a szövetség 
technikai igazgatója hangsú-
lyozta: miközben a világ számos 
országában honosított játékoso-
kat foglalkoztatnak, a magyarok 
csak itthon született asztaliteni-
szezőkkel érték el ezt a fantasz-
tikus eredményt.

– Mindezt ráadásul úgy, hogy 
szinte csúzlival megyünk a szár-
nyas rakéták ellen – érzékeltette 
a hazai szövetség szűkös anyagi 
lehetőségeit.

A nehéz helyzetben levő ma-
gyar asztalitenisz sport egyelőre 
arra még nem képes, hogy itthon 
tartsa a kiválóságait, ám egyelő-
re úgy tűnik, vannak még tehet-
ségei a sportágnak. A moszkvai 
csapatvébén jól teljesítő férfi vá-
logatott két tagja nyártól például 
Düsseldorfban folytatja majd a 
pályafutását, ahol lehetőségük 
lesz a világ legjobbjaival együtt 
edzeni. Amennyiben viszont az 
új elnöknek sikerülne szponzoro-
kat találnia, talán az is előfordul 
majd, hogy a legjobbjainknak 
érdemes lesz Magyarországon 
maradnia. (M)

Lassan körvonalazódik, hogy 
augusztus 19-21-én Magyaror-
szág minden bizonnyal legrango-
sabb labdarúgó-tornájának lesz 
majd a színhelye a XVI. kerület. 
Erről szólt az a sajtótájékoztató, 
melyet június 14-én rendeztek a 
Somkút utcai volt Auras-pályán. 
A helyszín azért ez a sporttelep 
volt, mert ez a fő bázisa a tornát 
rendező FC Budapest Sólymok 
nevű egyesületnek. A klub ve-
zetője, Czuk Henrik első ízben 
2006-ban Bükkfürdőn rendezte 
meg a 10-11 éves gyerekek szá-
mára a Dalnoki Jenő Emléktor-
nát. A torna három éven keresztül 
ezen a néven futott, tavaly viszont 
már Future Cup (A Jövő Nem-
zedék Kupája) rendezték meg. 
Az elmúlt négy évben egyaránt 
Bükkfürdő volt a torna helyszíne. 
Idén azonban a XVI. kerület lesz a 
házigazda. A tornát valószínűleg 
az MLTC erzsébetligeti sporttele-
pén rendezik meg. A tornára 12 
U10-es (2001-es születésű gye-
rekek alkotta) csapatot hívnak 
meg. A résztvevők között olyan 
nagy nevek lesznek, mint az FC 
Barcelona, a Fulham, az Austria 
Wien, a Slovan Bratislava, a Nitra, 
a Győr és az Újpest. A maradék 
helyre várhatóan az FTC, a Hon-
véd, a Brno és a Zilina lesz majd 

a befutó. A résztvevők között pe-
dig ott lesz a XVI. kerületi FC Bu-
dapest Sólymok U10-es csapata 
is. A kertvárosi torna reklámarcai 
közül a június 14-i sajtótájékozta-
tón két fiatalembert is bemutat-
tak. Gulácsi Péter, az FC Liver-
pool kapusa és Szekeres Adrián, 
az MTK védője (mindketten tagjai 
voltak a tavalyi U20-as világbaj-
nokságon bronzérmet nyert ma-
gyar csapatnak) örömmel vállalta 

a felkérést, és a torna népszerű-
sítését. A harmadik reklámarc 
Sáfár Szabolcs, az Austria Wien 
volt válogatott kapuvédője lesz. 
A rendezvény fővédnökségét Ko-
vács Péter polgármester, ország-
gyűlési képviselő, a Parlament 
Sport Bizottságának tagja vállal-
ta el. A fő támogató a XVI. kerületi 
önkormányzat lesz. A szervezők 
azonban várják más szponzorok 
jelentkezését is. (S)

képernyőin keresztül bárki tájé-
kozódhat arról, hogy hány ütem-
ben, és milyen időbeosztásban 
újul majd meg Sashalom. De az 
önkormányzat úgy vélte, ha már 
szükség van ilyen pont kialakítá-
sára, akkor az ne csak a beruhá-
zás, hanem a közösség igényeit 
is szolgálja majd. Ezért a tervek 
szerint a jövőben újabb funkci-
ókkal bővítenék a létesítményt, 
egyrészt az aktuális kerületi ren-
dezvényekről is tájékoztatni sze-
retnék majd a lakosságot, más-
részt ingyenes internethasználati 
lehetőséget kívánnak nyújtani, 
harmadrészt a kerületi iskoláknak 
is alkalmat teremtenének a Kert-
város múltjával való ismerkedés-
re. Hosszú távon az elképzelések 
között szerepel még a színház-
jegyek árusítása, illetve kisebb 
képzőművészeti kiállítások meg-
rendezése is. Rövidtávon pe-
dig egy igazi nézőcsalogatóval 
rukkolt elő az információs pont 
működtetője (a Sashalmi Piac 
Kft.), a nagy képernyőn keresztül 
ugyanis a piacra érkezők is figye-
lemmel követhetik a labdarúgó-
világbajnokság történéseit. (M)
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Nyári „disznóvágás”

Kerti partyt rendezett a Fi-
desz XVI. kerületi szervezete jú-
nius 12-én a Petőfi téren, ahol a
helyi Fidesz székház és a park 
együttes igénybevételével végre 
kényelmesen elfért a több száz 
(ha nem ezer) résztvevő, ami kel-
lemes újdonság volt a korábbiak-
hoz képest. A parlamenti győzel-
mi arányhoz mérve a fröccsöt is 
KÉTHARMAD borral mérték, de 
ez szerencsére nem látszott meg 
az úri és elvtársi közönségen.

– Hát ennek már éppen ideje 
volt véget vetni – utalt a parla-
menti hatalomváltásra kedves 
jogász ismerősünk, aki borzadva 
emlegette fel, hogy a Gyurcsány-
kormány utolsó teljes évében, 
2009-ben a Magyar közlönyben 
közel 40 ezer oldalnyi jogszabály 
jelent meg: ember nem volt az 
országban, aki kiismerte magát 
ebben a jogi dzsungelben. A hi-
vatali színben tündöklő, vésze-
sen elszaporodott hatóságok a 
végén már szabályos hadműve-
leteket folytattak a lakosság és a 
vállalkozók ellen, gazembernek 
kezelve mindenkit (igen emlé-
kezetes színfolt ebben például, 
amikor a mezőgazdasági munkát 
végzőket helikopterrel kergették). 
Most aztán végre el lehet kezde-
ni a rendrakást ebben a szétzilált 
országban...

Mindez a bográcsozás köze-
pette hangzott el, s előző kor-
mányfőnket sokkal közvetle-
nebb jelzőkkel is illették (például 
evolúcióssal: cickány – patkány 
– gyurcsány), miközben Vikol 

Kálmán és zenésztársai nyomat-
ták a népies zenét a színpadról. 
Majd Szabó Levente és zeneka-
ra következett, előbb Vikol Kál-
mánnal közösen előadtak egy 
gyönyörű Honfoglalást, később 
a Sashalomról idelátogató Poór 
Péter is színpadra lépett néhány 
számmal, a közönség nagy örö-
mére – a Fekete vonat dallamára 
együtt vonatozott a fél sátor...

A rendezvényen a helyi Fidesz 
vezérkar is teljes létszámban 
képviseltette magát – az érkező-
ket Kovács Balázs elnök fogadta 
egy pohár pezsgővel (legalábbis 
azokat, akik nem kocsival érkez-
tek), Kovács Péter polgármester 
– parlamenti képviselő pedig a 
Fidesz-feliratú desszertet osz-
totta ki a résztvevőknek, képün-
kön éppen Poór Péter kap egyet. 
Előzőleg rövid tájékoztatás adott 
arról, mit végeztek eddig az Or-
szág Házában. Megtudhattuk, 

hogy teljesen új szemlélet van 
születőben, tehát például honfi-
társnak tekintünk ezután minden 
magyart. (Ez ügyben a kerület-
nek nincs szégyellni valója, mert 
itt az állampolgárság ügyében 
tartott népszavazás érvényes és 
eredményes is volt...) Az állam 
pedig visszafogja magát, és nem 
hatol be olyan családi dolgokba, 
amelyekhez nincs köze. Ezért a 
családi vagyon a közvetlen csa-
ládtagok között adó- és illeték-
mentesen átruházható, s az ak-
tus a kertben hullott gyümölcsből 
készült, házilag adómentesen ki-
főzött pálinkával lehet megünne-
pelni. Aki a háza körül, az adózott 
pénzéből segítőt foglalkoztat, azt 
nem kell újra leadózni, s a család 
adózási körülményeit az eltartott 
család nagysága határozza meg

A kerti party sztárvendége 
Papcsák Ferenc volt, a szomszé-
dos zuglói körzet győztese, akit 
azóta elszámoltatási kormány-
biztosnak neveztek ki. Beszédé-
ben köszönte a kerületi Fidesz-
tagok választási segítségét, majd 
a feladatáról szólva elmondta, 
hogy nem elsősorban a konkrét 
ügyek kivizsgálása a dolga (mert 
azt már részben teszik a megfe-
lelő hatóságok), hanem az, hogy 
a zavaros ügyek kapcsán (gyak-
ran külföldre) kifolyt pénzekből, 
az ő koordinálásával minél töb-
bet vissza lehessen szerezni. 
Vele szemben nagy az elvárás, s 
ennek igyekszik megfelelni – erre 
két éve van, eddig tart a megbí-
zása. A jelenlévőknek sok sikert, 
erőt, egészséget kívánt – különös 
tekintettel a közelgő önkormány-
zati választásra.      Ferenci

Papcsák Ferenc elszámoltatási kormány-
biztos és Szatmáry László képviselő


